
Rada Miejska w Tułowicach 

Radni - Sesja 

Protokół nr XXIII 

XXIII Posiedzenie Rady Miejskiej w Tułowicach w dniu 29 października 2020 r. 

Obrady rozpoczęto 29 października 2020 o godz. 16:00, a zakończono o godz. 18:02 tego 

samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 14 członków. 

Obecni: 

1. Przemysław Bielecki 

2. Jan Bojkowski 

3. Krzysztof Chodorowski 

4. Frédéric Coppin 

5. Arkadiusz Drążek 

6. Tomasz Gala 

7. Roman Kopij 

8. Michał Luty 

9. Stanisław Momot 

10. Krzysztof Mróz 

11. Krzysztof Ptak 

12. Andrzej Reszka 

13. Anna Sokulska 

14. Agnieszka Zawadzka 

15. Bernadeta Żytkiewicz 

Ad. 1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

Posiedzenie XXIII sesji Rady Miejskiej w Tułowicach otworzył Przewodniczący Rady 

Miejskiej Frédéric Coppin. Poinformował, że sesja jest zamknięta i nikt nie został zaproszony, 

a jeżeli ktoś z obecnych miał jakieś pytania, to mógł się zgłosić do dyrektorów, kierowników  

i pracowników Urzędu oraz Burmistrza. Przypomniał o obowiązku używania masek podczas 

sesji.  

Poinformował, że przebieg obrad jest nagrywany, transmitowany na żywo i rejestrowany  

za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk, a wersja archiwalna dostępna jest  

w Biuletynie Informacji Publicznej, na stronie internetowej Urzędu oraz w sposób 

zwyczajowo przyjęty. 

Przewodniczący stwierdził, że zgodnie z listą obecności w sesji bierze udział 14 Radnych,  

co stanowi kworum, przy którym Rada Miejska w Tułowicach może obradować  

i podejmować prawomocne uchwały oraz przywitał wszystkich obecnych. 

 

Ad. 2.  

Przedstawienie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Frédéric Coppin  powiedział, że porządek obrad wraz  

z materiałami sesyjnymi  Radni otrzymali za pomocą eSesji 20 października i zapytał, czy są 



wnioski o jego zmianę, wobec braku wniosków, poinformował o zmianie sposobu 

procedowania uchwał, a następnie odczytał wszystkie punkty porządku obrad. 

Ad. 3.  

Przyjęcie protokołu z XXII Sesji Rady Miejskiej z dnia 24 września 2020 r. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Frédéric Coppin powiedział, że protokół został wysłany 

zgodnie ze statutem i jest dostępny na eSesji.  Wobec braku pytań przystąpiono do głosowania. 

 

Głosowano w sprawie: 

 

Przyjęcie protokołu z XXII Sesji Rady Miejskiej z dnia 24 września 2020 r. 

 

Wyniki głosowania 

 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (14) 

Przemysław Bielecki, Jan Bojkowski, Krzysztof Chodorowski, Frédéric Coppin, Arkadiusz 

Drążek, Tomasz Gala, Roman Kopij, Michał Luty, Stanisław Momot, Krzysztof Mróz, Andrzej 

Reszka, Anna Sokulska, Agnieszka Zawadzka, Bernadeta Żytkiewicz 

NIEOBECNI (1) 

Krzysztof Ptak 

Przewodniczący Rady Miejskiej Frédéric Coppin stwierdził, że protokół został przyjęty 

jednogłośnie. 

 

Ad. 4.  

Przyjęcie protokołu wspólnego posiedzenia Komisji Rady Miejskiej z dnia 21 września 2020 r. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Frédéric Coppin powiedział, że protokół Radni otrzymali  

w terminie, zgodnie ze statutem i jest on dostępny na eSesji oraz zarządził głosowanie. 

 

Głosowano w sprawie: 

 

Przyjęcie protokołu wspólnego posiedzenia Komisji Rady Miejskiej z dnia 21 września 2020 r. 

 

Wyniki głosowania 

 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (14) 

Przemysław Bielecki, Jan Bojkowski, Krzysztof Chodorowski, Frédéric Coppin, Arkadiusz 

Drążek, Tomasz Gala, Roman Kopij, Michał Luty, Stanisław Momot, Krzysztof Mróz, Andrzej 

Reszka, Anna Sokulska, Agnieszka Zawadzka, Bernadeta Żytkiewicz 

NIEOBECNI (1) 

Krzysztof Ptak 



Przewodniczący Rady Miejskiej Frédéric Coppin stwierdził, że protokół został zatwierdzony. 

 

Ad. 5.  

Informacje ogólne o COVID-19. 

Przewodniczący poprosił Burmistrza o podanie informacji o działaniach w czasie epidemii. 

Burmistrz udzielił odpowiedzi, przy okazji dziękując wszystkim za wytrwałość na stanowisku 

w służbie na rzecz mieszkańców Gminy. 

Wiceprzewodniczący Rady Roman Kopij odczytał informacje od poszczególnych jednostek 

Gminy, dotyczące ich funkcjonowania w czasie epidemii. 

Ad. 6. 

Informacja o sytuacji powodziowej w Gminie. 

Przewodniczący Rady Frédéric Coppin przekazał podziękowania wszystkim, którzy pomagali 

podczas działań, a szczególnie strażakom i mieszkańcom, którzy byli solidarni. 

Burmistrz Tułowic Andrzej Wesołowski przedstawił materiał obrazujący zniszczenia oraz 

działania podczas powodzi. 

Radny Michał Luty w imieniu strażaków podziękował za miłe słowa i potwierdził, że sytuacja 

była bardzo trudna. Opisał akcję ratowania domostwa w Ligocie, zaznaczając, że gdyby nie 

interwencje również pracowników Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej  

to w Ligocie mogło być nieciekawie, ponieważ woda, która napływała w zastraszającym 

tempie mogła zalać dom. Podziękował wszystkim, którzy brali udział w tej akcji oraz 

Burmistrzowi za koordynację działań. 

 

Ad. 7. 

Informacja Prezesa Sądu Rejonowego w Opolu w sprawie podmiotów, w których jest  

wykonywana kara ograniczenia wolności oraz praca społecznie użyteczna. 

Wiceprzewodniczący Rady Roman Kopij przedstawił dane zawarte w informacji Prezesa Sądu 

Rejonowego w Opolu w sprawie realizacji wykonywania prac społecznie użytecznych. 

 

Ad. 8.  

Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych za poprzedni rok szkolny, w tym o wynikach 

o egzaminie ósmoklasisty, z uwzględnieniem działań podejmowanych przez szkolę 

nakierowanych na kształcenie uczniów ze specjalnymi potrzebami edukacyjnymi. 

Przewodniczący Rady Frédéric Coppin powiedział, że informacja w formie elektronicznej 

została przekazana w terminie i podziękował Dyrektor Szkoły za jej przygotowanie. 

 

Burmistrz Andrzej Wesołowski wskazał, że jest to informacja ogólna, z której można 

dowiedzieć się o ilości uczniów, nauczycieli, posiedzeń Rady Pedagogicznej, udziału  

w konkursach i zajęciach oraz wielu innych imprezach. Zawiera również wyniki egzaminów 

ośmioklasistów.  

 

Ad. 9. 

Informacja o oświadczeniach majątkowych. 

Przewodniczący Rady Frédéric Coppin poinformował, że każdy z Radnych otrzymał 



informację o swoim oświadczeniu majątkowym i oddał głos Wiceprzewodniczącemu. 

 

Roman Kopij przedstawił informację Naczelnika Urzędu Skarbowego w Opolu, informując, że 

wszyscy złożyli oświadczenia w terminie. 

Ad. 10. 

Podjęcie uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty i ustalenia stawki opłaty za pojemnik lub worek. 

Przewodniczący Rady Frédéric Coppin powiedział, że podczas komisji Pani Barbara Nowak 

przedstawiła projekt uchwały, dodał że nie tylko mieszkańcy Tułowic odczują podwyżkę opłat, 

ponieważ są gminy w których podwyżki są do 300 %. Jednocześnie poprosił Burmistrza  

o szukanie źródeł dochodów, które pozwoliłyby w roku 2022 ograniczyć ten wzrost, którego 

i tak nie możemy unikać. 

Wiceprzewodniczący Roman Kopij wspomniał, że na komisji projekt został omówiony 

szczegółowo i niestety stawka, która będzie obowiązywała od 1 stycznia 2021 r. będzie dla 

osób segregujących odpady wynosiła 25,00 zł., natomiast dla nie segregujących  będzie to 

kwota 50,00 zł. od osoby. Kwoty te wynikają z wyliczeń.  

Wspomniał również o problemie z odpadami wielkogabarytowymi. 

Brak pytań. 

 

Głosowano w sprawie: 

 

Podjęcie uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty i ustalenia stawki opłaty za pojemnik lub worek. 

 

Wyniki głosowania 

 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (14) 

Przemysław Bielecki, Jan Bojkowski, Krzysztof Chodorowski, Frédéric Coppin, Arkadiusz 

Drążek, Tomasz Gala, Roman Kopij, Michał Luty, Stanisław Momot, Krzysztof Mróz, Andrzej 

Reszka, Anna Sokulska, Agnieszka Zawadzka, Bernadeta Żytkiewicz 

NIEOBECNI (1) 

Krzysztof Ptak 

Przewodniczący Rady Frédéric Coppin stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

Ad. 11.  

Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

linii elektroenergetycznej 110 kV GPZ Hajduki – GPZ Tułowice na obszarze Gminy Tułowice. 

 

Przewodniczący Rady Frédéric Coppin powiedział, że na posiedzeniu Rady 26 października 

Pan Adam Ratuszny przedstawił projekt tej uchwały, a następnie poprosił 

Wiceprzewodniczącego o przybliżenie sprawy. 

Roman Kopij przedstawił konieczność podjęcia i szczegóły zapisów procedowanej uchwały.  

 



Głosowano w sprawie: 

 

Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

linii elektroenergetycznej 110 kV GPZ Hajduki – GPZ Tułowice na obszarze Gminy Tułowice. 

 

Wyniki głosowania 

 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

 

ZA (14) 

Przemysław Bielecki, Jan Bojkowski, Krzysztof Chodorowski, Frédéric Coppin, Arkadiusz 

Drążek, Tomasz Gala, Roman Kopij, Michał Luty, Stanisław Momot, Krzysztof Mróz, 

Andrzej Reszka, Anna Sokulska, Agnieszka Zawadzka, Bernadeta Żytkiewicz 

NIEOBECNI (1) 

Krzysztof Ptak 

Przewodniczący Rady Frédéric Coppin stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

Ad. 12. 

Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia „Rocznego programu współpracy Gminy Tułowice z 

organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. ustawy o 

działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2021 r. 

Przewodniczący Rady Frédéric Coppin poprosił Sekretarza Gminy o przedstawienie projektu 

uchwały. 

 

Wiesław Księski powiedział, że ustawa o działalności pożytku publicznego  

i o wolontariacie nakłada na jednostki samorządu terytorialnego obowiązek uchwalania 

rocznego Programu współpracy. 

Program to dokument, który w perspektywie rocznej określa cele, zasady, przedmiot i formy 

współpracy i jest istotnym elementem lokalnej polityki społecznej i finansowej Gminy. 

Zaznaczył, że łączna kwota przeznaczona na ten cel, będzie stanowiła 185000,00 zł. i pokrywa 

wszystkie propozycje, o które wnioskują organizacje. 

Dodał, że zgodnie z rozporządzeniem podlega on konsultacjom z organizacjami 

pozarządowymi i w tym roku tylko jedna firma skontaktowała się  telefonicznie w tej sprawie. 

 

Głosowano w sprawie: 

 

Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia „Rocznego programu współpracy Gminy Tułowice  

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. ustawy  

o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2021 r. 

 

Wyniki głosowania 

 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (14) 

Przemysław Bielecki, Jan Bojkowski, Krzysztof Chodorowski, Frédéric Coppin, Arkadiusz 



Drążek, Tomasz Gala, Roman Kopij, Michał Luty, Stanisław Momot, Krzysztof Mróz, Andrzej 

Reszka, Anna Sokulska, Agnieszka Zawadzka, Bernadeta Żytkiewicz 

NIEOBECNI (1) 

Krzysztof Ptak 

Przewodniczący Rady Frédéric Coppin stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

Ad. 13. 

Podjęcie uchwały w sprawie diet radnych Rady Miejskiej w Tułowicach oraz sołtysów. 

Przewodniczący Rady Frédéric Coppin powiedział, że obecnie dieta kalkulowana jest na 

podstawie wartości procentowej od najniższej krajowej, a ze względu na sytuację i potrzebę 

kontrolowania wzrostu wydatków, Rada zadecydowała o zablokowaniu wzrostu diet, poprzez 

wprowadzenie kwoty stałej. 

 

Głosowano w sprawie: 

 

Podjęcie uchwały w sprawie diet radnych Rady Miejskiej w Tułowicach oraz sołtysów. 

 

Wyniki głosowania 

 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (14) 

Przemysław Bielecki, Jan Bojkowski, Krzysztof Chodorowski, Frédéric Coppin, Arkadiusz 

Drążek, Tomasz Gala, Roman Kopij, Michał Luty, Stanisław Momot, Krzysztof Mróz, Andrzej 

Reszka, Anna Sokulska, Agnieszka Zawadzka, Bernadeta Żytkiewicz 

NIEOBECNI (1) 

Krzysztof Ptak 

Przewodniczący Rady Frédéric Coppin stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

Ad. 14. 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Tułowice na 2020 r. 

Przewodniczący Rady Frédéric Coppin poprosił Skarbnik Gminy o podanie najważniejszych 

informacji. 

Bogusława Krawczyk wskazała zmiany dokonane w budżecie Gminy na 2021 r. omawiając 

szczegółowo poszczególne pozycje zarówno przychodów, jak i wydatków. 

 

Głosowano w sprawie: 

 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Tułowice na 2020 r. 

 

Wyniki głosowania 

 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

 

 



Wyniki imienne: 

 

ZA (14) 

Przemysław Bielecki, Jan Bojkowski, Krzysztof Chodorowski, Frédéric Coppin, Arkadiusz 

Drążek, Tomasz Gala, Roman Kopij, Michał Luty, Stanisław Momot, Krzysztof Mróz, Andrzej 

Reszka, Anna Sokulska, Agnieszka Zawadzka, Bernadeta Żytkiewicz 

NIEOBECNI (1) 

Krzysztof Ptak 

Przewodniczący Rady Frédéric Coppin stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

Ad. 15. 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej. 

Poproszona przez Przewodniczącego Skarbnik Gminy Bogusława Krawczyk powiedziała, że 

konsekwencją wszystkich zmian w budżecie jest aktualizacja wieloletniej prognozy finansowej  

i w związki z przedstawionymi zmianami w budżecie Gminy Tułowice wieloletnia została 

zaktualizowana. Omówiła poszczególne pozycje zmian. 

 

Głosowano w sprawie: 

 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.  

 

Wyniki głosowania 

 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (14) 

Przemysław Bielecki, Jan Bojkowski, Krzysztof Chodorowski, Frédéric Coppin, Arkadiusz 

Drążek, Tomasz Gala, Roman Kopij, Michał Luty, Stanisław Momot, Krzysztof Mróz, Andrzej 

Reszka, Anna Sokulska, Agnieszka Zawadzka, Bernadeta Żytkiewicz 

NIEOBECNI (1) 

Krzysztof Ptak 

Przewodniczący Rady Frédéric Coppin stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

Ad.16. 

Sprawozdanie z działalności Burmistrza Tułowic między Sesjami. 

Burmistrz Andrzej Wesołowski poinformował o pierwszym posiedzeniu Rady wierzycieli 

upadłej firmy Neotech, na którym został wybrany Przewodniczącym tej Rady, dodając,  

iż syndyk reguluje bieżące zobowiązania bez zwłoki.  

Wspomniał o spotkaniach z Policją oraz Przewodniczącą Rady Seniorów i Prezesem Kopalni 

oraz wizycie w Gazowni w związku z gazyfikacją sołectw. 

Burmistrz nawiązał do obchodów Dni nauczyciela innych niż poprzednie.  

Poinformował o zakończeniu inwestycji budowy kotłowni na osiedlu przy ulicach Elsnera  

i Ceramicznej, wyrażając nadzieję na to, iż teraz będzie bezpieczniej i ekologiczniej, na co 

wpłynie również wymiana pieców, co w tym roku cieszy się dużym powodzeniem. 

Jednocześnie zachęcił kolejnych mieszkańców do wymiany pieców na bardziej ekologiczne.  

Burmistrz Andrzej Wesołowski poinformował o przewidzianym na 17 listopada otwarciu 

kopert przetargowych na budowę Świetlicy w Szydłowie oraz wygospodarowaniu środków  



na wykonanie projektu budowlanego ulicy Bocznej w Tułowicach i otwarciu kopert 

przetargowych 10 listopada. 

 

Ad. 17. 

Sprawozdanie z działalności Przewodniczącego i Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej 

między Sesjami. 

Wiceprzewodniczący Rady Roman Kopij powiedział, że większość działań zaprezentowanych 

przez Burmistrza jest wcześniej konsultowanych z Radą. Stwierdził, że działalność Burmistrza 

i jego załogi odbywa się w sposób prawidłowy i wszystkie działania placówek związane  

z pandemią są koordynowane w sposób prawidłowy. 

 

Ad. 18. 

Interpelacje i zapytania radnych (na piśmie). 

Przewodniczący Rady Frédéric Coppin poprosił Radnego Stanisława Momota o przedstawienie 

złożonego wniosku. 

Radny Momot przedstawił swój wniosek o przeprowadzenie kampanii informacyjną dotyczącej 

odpadów oraz możliwości zamontowania w Gminie automatów odbierających butelki PET. 

 

Ad. 19. 

Odpowiedzi na listy i zapoznanie się z otrzymaną korespondencją od poprzedniej Sesji. 

Przewodniczący Rady Frédéric Coppin powiedział, że 27 października za pomocą eSesji został 

dostarczony Radnym zaktualizowany Rejestr listów i poprosił Wiceprzewodniczącego  

o przedstawienie ich części.  

Roman Kopij poinformował o zaskarżeniu przez Wojewodę niektórych paragrafów uchwały 

dotyczącej Regulaminu utrzymania czystości oraz przedstawił te punkty określając konieczne 

zmiany polegające na ich wykreśleniu. 

Wspomniał o piśmie od nowo powstałego tworu, w sprawie zniesienia obowiązku zniesienia 

maseczek, co nie jest wiążące, ponieważ obowiązuje zarządzenie Premiera, że maseczki  

są obowiązkowe. 

Przedstawił apel Ośrodka Pomocy Społecznej o wspieranie seniorów i zgłaszanie się  

do wolontariatu. 

Powiedział, że Radni otrzymali dwa warianty propozycji wysokości podatku na przyszły rok  

i poprosił o zastanowienie się nad tym. 

Sekretarz Gminy Wiesław Księski poproszony przez Wiceprzewodniczącego wyjaśnił,  

że ustawodawca zobligował samorządy do uzupełnienie treści medialnych dla osób 

niesłyszących, co oznacza, że wszystkie materiały wideo, w tym sesja poza transmisją na żywo, 

które odbyły się po 23 września i zostały opublikowane, muszą być uzupełnione w napisy. 

Przewodniczący Rady Frédéric Coppin poprosił przewodniczących poszczególnych komisji  

o przedstawienie sprawozdań z działalności w III kwartale br. 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Jan Bojkowski, Przewodniczący Komisji 

Budżetu i Spraw Gospodarczych Krzysztof Chodorowski, Radna Bernadeta Żytkiewicz oraz 

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Michał Luty przedstawili działania w tym 

okresie. 

 



 

Ad. 20. 

Odpowiedzi na wolne wnioski z poprzedniej Sesji oraz Komisji Wspólnej. 

Przewodniczący Rady Frédéric Coppin powiedział, że 27 października radnym dostarczono 

uzupełniony Rejestr pytań, brak nowych pytań. 

 

Ad. 21. 

Wolne wnioski. 

Radny Tomasz Gala poprosił o uzupełnienie nawierzchni ulicy Morelowej. 

Burmistrz Andrzej Wesołowski obiecał naprawę, przy okazji naprawy ulicy Sosnowej. 

Radny Krzysztof Mróz zapytał czy Zarząd Dróg Powiatowych udzielił już odpowiedzi na 

pytanie odnośnie chodnika w Szydłowie. 

Burmistrz Andrzej Wesołowski poinformował o braku odpowiedzi. 

 

Ad. 22. 

Zakończenie obrad. 

Przewodniczący podał wstępne terminy: 

- komisji 20 lub 23 listopada br. godz. 16:00,  

- sesji 26 listopada br. godz. 16:00, 

 

W związku ze wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Frédéric Coppin 

zamknął obrady XXIII sesji Rady Miejskiej w Tułowicach. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Tułowicach 

Frédéric Coppin 

 
Przygotował(a): Iwona Węgrowska 

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  


